
 
ANTONIO ROPERO VILARÓ, Secretari de l’Ajuntament de Lleida, segons l'art. 206 del 
ROF, sense perjudici del text definitiu de l'acta, 
 
CERTIFICO: Que amb data 26 d’abril de 2024, l’Excm. Ajuntament Ple va adoptar, entre 
altres, el següent acord: 
 
21bis.- MOCIÓ PROPOSADA PER L’ASSOCIACIÓ DE VEÏNS I COMERCIANTS DE 
NOGUEROLA, ESTACIÓ, SEGRE.- 

El senyor Alcalde dona compte al Ple de la moció declarativa proposada per l’Associació 
de veïns i comerciants Noguerola-Estació-Segre, que es transcriu literalment a 
continuació: 
“La raó de ser de l’Associació de veïns i comerciants Noguerola Estació Segre és la 
dinamització del nostre barri i aspirem a esdevenir un espai de participació activa i de 
representació de la seva veu en les institucions de la ciutat. Per aquest motiu, som aquí. 

Presentem aquesta moció amb l’objectiu de fer arribar al Ple la nostra preocupació per 
l’insuficient manteniment de l’àrea geogràfica que abasta el nostre barri, i demanem la 
unanimitat de la Corporació en l’aprovació d’unes propostes que creiem que poden contribuir a 
la millora d’una problemàtica de la que fa massa temps en som testimonis. 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

És indiscutible que el barri Noguerola Estació Segre té un enorme potencial per la seva 
ubicació, pel seu valor històric i patrimonial, i no és menys cert que els seus habitants tenen 
la percepció que el Govern de la ciutat s’hi ha girat d’esquena fa una bona colla d’anys. 

És un fet que la Rambla Ferran és la via d’entrada a Lleida de tots aquells que arriben en tren 
i esperem que aviat ho sigui també dels que arribin en autobús. Això, implica una gran 
responsabilitat i un compromís ineludible per part del Govern Municipal per tal d’oferir una 
imatge cuidada, dinàmica i amable de la ciutat. 

Agraïm l’obertura del museu Morera i l’esforç realitzat per tal d’aconseguir uns diners dels 
Fons Next Generation que permetran l’ampliació d’un tram de la vorera, però també volem 
posar de relleu que amb això no n’hi ha prou. Considerem que cal un projecte molt més 
ambiciós. 

Cal un projecte ambiciós per afavorir el desenvolupament comercial i de serveis, una 
intervenció urbanística decidida per aturar l’actual involució de la zona, recuperar protagonisme 
i tornar a ser l’espai carismàtic de la ciutat que els més grans recordem. 
 
PROPOSTES 

Per tot plegat, considerem imprescindible: 

Desenvolupar, amb urgència, un pla que inclogui la reparació i la neteja del paviment de la 
majoria de carrers, solars, edificis abandonats i locals buits amb criteris paisatgístics i estètics 
harmònics. Només cal voluntat de fer-ho!. 

Iniciar negociacions amb tenedors de locals buits per incentivar la seva sortida al mercat 
de lloguer. 

Proposem reduccions d’impostos als propietaris, subvencions als llogaters, molta 
responsabilitat a l’hora de la concessió de llicències per diversificar l’activitat comercial i revisió 
i aplicació rigorosa de les ordenances municipals, entre altres mesures. 



 
Això és totalment viable. Coneixem iniciatives semblants que han donat bons resultats. 
 
Posem de relleu que el nostre barri és potser l’únic de la ciutat que no disposa d’un centre 
cívic per acollir activitats adreçades al món veïnal. Considerem imprescindible trobar espais 
per ubicar parcs inclusius i altres espais de lleure per a grans i menuts. 

Cal augmentar la presència d’agents de la Guàrdia Urbana i dels Mossos al carrer perquè 
tenim punts conflictius de tots coneguts i incrementar les sancions quan s’escaigui per tal 
d’aconseguir que el veïnat surti al carrer amb una percepció de seguretat que ara no té. 

Aprofitem per dir que discrepem d’alguns dels resultats presentats per l’empresa 
consultora MIT sobre els que la FAV s’ha pronunciat abastament. 

Perquè la pacificació del barri sigui un fet constatable és necessari extremar la cura per 
rebaixar la indisciplina. És habitual observar vehicles que circulen depassant la velocitat 
permesa, aparcant en doble fila, sobre les voreres i altres espais prohibits. Per això, insistim 
en la utilitat de la instal·lació de càmeres de vigilància que actuïn com elements dissuasius 
d’actuacions no desitjables i tornem a reivindicar fermament l’increment de la vigilància i les 
sancions. 

Pensant en el 2028, demanem un treball seriós i coherent adreçat a la millora del 
funcionament de la xarxa d’autobusos urbans. 

Trobem a faltar campanyes de sensibilització al veïnat per a la divulgació dels avantatges 
del reciclatge i la pertinent gestió dels residus domèstics i comercials. Tenim entès que, 
en el contracte de neteja, es reserva l’1% per aquest efecte. 

També demanem a la Corporació Municipal que contribueixi al desenvolupament del projecte 
“Pla de l’Estació”. Estem fermament convençuts i convençudes que constituirà un pol d’atracció, 
un nexe d’unió amb el barri de Pardinyes i font d’importants beneficis per a tota la ciutat. 

Per aquesta raó, demanem major pro activitat i agilitat en l’aprovació dels Plecs i la posterior 
licitació del projecte de desenvolupament d’aquest espai. 

Una ciutat sostenible ha de rehabilitar, reduir i reciclar i, en cap cas, pot permetre la degradació 
i la destrucció del seu centre històric ni el desconfort del seu veïnat. 

Recordem que qui perd els seus orígens, perd la seva identitat!. 

Senyors i senyores que ens escolteu, la nostra pretensió és donar-vos a conèixer que hem 
redactat aquesta moció amb l’ànim que les nostres paraules tinguin ressò més enllà dels 5 
minuts atorgats en aquest Ple. 

Volem convidar-vos a una reflexió sincera, profunda i compromesa i, sobretot, a una acció urgent 
i determinada per tal de revertir una situació que amenaça esdevenir irreversible.” 

 
Finalitzat el debat de la moció, se sotmet a votació, la qual és aprovada per unanimitat 
dels membres presents, PSC-UNITS-CP (9 vots), PP (5 vots), ERC-AM (5 vots), JXCAT 
Lleida-CM (5 vots), VOX (2 vots), COMÚDELLEIDA (1 vot). 
 
I per tal que així consti, signo aquest certificat amb el vistiplau del senyor Alcalde, a data 
de la signatura electrònica. 
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